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Beszámoló ökoiskolai tevékenységről

(2023-2024.tanév)

A tanévre elkészített munkatervünk programjait, feladatait maradéktalanul elvégeztük, apróbb 
időpontmódosításokat csak az időjárás változása miatt hajtottunk végre. A Fenntarthatósági 
témahét egyik legfontosabb feladata, hogy az iskolai keretek között a fenntarthatóságot, annak 
üzenetét  elterjesszük.  Ebben  minden  tanulónk,  kollégánk  aktívan  részt  vett.  A Te  Szedd! 
országos szemétszedési akcióhoz csatlakozva sikeresen tisztítottuk meg iskolánk közvetlen és 
tágabb  környezetét,  gyűjtöttünk  össze  több  zsák  szemetet.  A  községben  szervezett 
falutisztításban is részt vettünk, gyerekek – szülők - nagyszülők együtt tettek településünk 
tisztává, szebbé tételében. A félévente Dök- gyűlésen elhangzó beszámolók alapján kiderült, 
hogy  tanítványaink  odafigyelnek  az  energiatakarékosságra,  illetve  szükség  esetén  erre 
figyelmeztetik  társaikat  is.  Megállapítjuk,  hogy  az  energiakommandó  tagjai  jól  végzik 
munkájukat.

A témahetek, a jeles napok: állatok világnapja, a Happy- hét, a víz világnapja, a madarak és fák 
napja  alkalmával  változatos  programokon vettünk részt,  ismerkedtünk meg előadókkal,  új 
ismeretekre tettünk szert. Mindezek megvalósulása pozitív volt mindnyájunk számára.

 Az iskolakertünket, a sziklakertet, a virágokat, fákat folyamatosan gondozzuk, szebbé tesszük 
általuk a környezetünket. Állatbarát Iskolai címünkhöz méltó módon az állatvédelem is kiemelt 
szerepű intézményünkben. A felelős állattartás fontosságát hangsúlyozzuk tanulóink számára. A 
gyerekek  által  tudjuk  pozitívan  befolyásolni  a  szülőket  is.  Ennek  kapcsán  állatasszisztált  
kutyaterápiás foglalkozáson vettünk részt a gyerekek örömére.

A „Környezeti nevelési program” keretén belül kirándulást tettünk a Balatonra, Siófokra, ahol a 
hajóút során ismerkedtünk a tó élővilágával, történetével. Az egésznapos program lehetőséget 
adott arra, hogy tapasztalati úton szerezzük és bővítsük az ismereteinket: a Balaton vizének 
mintavétel utáni vizsgálata, interaktív előadás, csoportbeszámolók fordították figyelmünket a 
magyar tenger állapotára s további figyelemmel kísérésére. A vendégségben kapott egészséges 
ételek és italok az egészséges életmódot népszerűsítették. A tanév folyamán az egészséges 
életmód népszerűsítésével kapcsolatban megrendezett  egészségnevelési nap is pozitív volt: 
gyümölcs-  és  zöldségkóstolás,  a  vendégelőadó  előadása,  zöldségtál  készítése  bővítette 
tanulóink  ismereteit.  Mivel  intézményünk  igazgatója  részt  vett  Székesfehérváron  a  Sóstó 
vadvédelmi központban szervezett Ökoiskolák találkozóján, ezért az ott hallottakról- látottakról 
a nevelőtestületnek is részletesen beszámolt. Tudásátadás történt.

Az  elmúlt  évekhez  híven  szeptembertől  lelkesen  készültünk  a  Curie  Környezetvédelmi 
Emlékversenyre. Ebben a tanévben is 3 csapattal veszünk részt a versenyen a felső tagozatos 
diákokkal. A területi döntőn egy csapatunk III. helyezést ért el 7-8.osztályos kategóriában. A 
jövőt illetően az idei 7. osztály és 5. osztály csapata további szép reményekkel kecsegtet.  
Jól  sikerült  rendezvényeket  tartottunk  az  egészséges  táplálkozás  világnapja,  az  állatok 
világnapja, víz világnapja, Föld világnapja alkalmából. Madarak -és fák napján felkerestük az 
elmúlt években kihelyezett madárodúinkat, amelyekbe megnéztük a költő madarakat. Sanos 1 
db odút összetörve találtunk, mert a fa, amelyre fel volt szerelve elszáradt és kidőlt. Jövőre ezt 
újra  kihelyezzük  februárban.    Folyamatosan  kapcsolatot  tartunk  a  Gaja  Környezetvédő 
Egyesülettel  és  részt  veszünk  rendezvényeiken.  Ősszel  hangulatos  és  romantikus,  nagy 
létszámú gyalogos túrát  szerveztünk a Bakony egyik legszebb szurdok-völgyében a Csóri 
Levendula Természetjáró Egyesület tagjaival és a tanulók szüleivel kiegészülve, a Cuha-patak 
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völgyében  vonatozással  egybekötve.  Tavasszal  szintén  nagylétszámú,  de  már  fárasztóbb 
vadregényesebb  gyaloglást  tettünk  a  közeli  Királyszállás-Hétházpuszta-Hamuház-Csikling-
vár-Burok-völgy útvonalon.   A jövő évi terveinkben szerepel a tanúhegyek és a szentbékkállai 
kőtenger felkeresése, valamint újra ellátogatni a Velencei-hegység ingóköveihez.

A Székesfehérvári  Anyaotthon javára adományokat  gyűjtöttünk,  melyek csomagolásakor a 
lehetséges  újrahasznosítást  is  figyelembe  vettük.  Az  adományok  eljuttatásakor  bizony 
örömkönnyeket okozott az ajándék…

Köszönetet mondunk a programjainkat segítő és támogató szakembereknek:

 A Gaja Környezetvédő Egyesület elnökének, Vajgerné Bőhm Erikának

 dr.Koska Hedvig és munkatársainak (állatvédelem-pedagógia kidolgozói)

 Duna–Ipoly Nemzeti Park természetvédelmi felügyelőjének, Staudinger Istvánnak

Csór, 2024. június .24                                                                            Ács Miklós


